



2008 年第三季度中国上市 公司参股并购分析报告

Quarterly M&A and Share Participation
Report of China Stock Listed Companies,

3Q 2008

版权声明：该报告的所有图片、表格以及文字内容的版权归北京水清木华科技有限公司（水清木华研究中心）所有。其中，部分图表在标注有其他方面数据来源的情况下，版权归属原数据所有公司。水清木华研究中心获取的数据主要来源于市场调查、公开资料和第三方购买，如果有涉及版权纠纷问题，请及时联络水清木华研究中心。

序号	HA001	报告名称	2008年第三季度中国上市公司参股并购分析报告																							
字数	1.1万	图表数量	27	报告页数	31	完成时间																				
语种	中文	电子版价格(RMB)		2800	纸质版价格(RMB)																					
摘要																										
<p>本报告数据来源于跟踪中国上市公司投资项目数据库 ReportKing。ReportKing 数据库收录 2000 年到 2008 年的中国沪深两市上市公司对外公开的所有 4 万多条投资项目信息。该数据库对每条投资项目记录投资地区、投资目的、所属行业、投资公司、计划投资金额、实际投资金额、公布日期等信息。</p> <p>2008 年第三季度，中国上市公司公开披露的参股并购投资项目共 184 起，比去年同期减少 7.1%；其中有交易金额的项目数为 167 起，参股并购金额总计为 293.06 亿元，比去年同期增长了 156.6%。</p>																										
2008年前9月中国上市公司参股并购金额统计（分行业）																										
单位：百万元																										
<table border="1"> <thead> <tr> <th>行业</th> <th>金额(百万元)</th> </tr> </thead> <tbody> <tr><td>非汽车交运设备</td><td>2,285</td></tr> <tr><td>港口</td><td>2,625</td></tr> <tr><td>银行</td><td>2,882</td></tr> <tr><td>资产管理</td><td>2,996</td></tr> <tr><td>有色金属冶炼</td><td>4,175</td></tr> <tr><td>电力</td><td>4,193</td></tr> <tr><td>房地产开发</td><td>6,787</td></tr> <tr><td>石油开采</td><td>6,878</td></tr> <tr><td>煤炭开采</td><td>9,800</td></tr> </tbody> </table>							行业	金额(百万元)	非汽车交运设备	2,285	港口	2,625	银行	2,882	资产管理	2,996	有色金属冶炼	4,175	电力	4,193	房地产开发	6,787	石油开采	6,878	煤炭开采	9,800
行业	金额(百万元)																									
非汽车交运设备	2,285																									
港口	2,625																									
银行	2,882																									
资产管理	2,996																									
有色金属冶炼	4,175																									
电力	4,193																									
房地产开发	6,787																									
石油开采	6,878																									
煤炭开采	9,800																									
来源：ReportKing.cn																										
2008Q3 中国上市公司最大的五笔参股并购项目分别是：																										
<ul style="list-style-type: none"> ● 中国石油以 68.8 亿元收购太阳世界有限公司 100% 的股权； ● 中海集运以 26 亿元收购中海码头发展有限公司 100% 股权； ● 中联重科以 17 亿元收购 CIFA 公司股权。 ● 葛洲坝以 16 亿元参股沪汉蓉铁路湖北有限责任公司； ● 中化国际以 13.4 亿元收购新加坡 GMG Global Ltd 51% 股权； 																										
正文目录	研究背景																									
	1 数据来源说明																									
	2 地区如何划分																									
	3 投资目的如何划分																									
	4 行业如何划分																									

	<p>第一章 总体分析和主要结论</p> <p>第二章 细分市场的参股并购分析</p> <p>2.1 各地区的参股并购分析</p> <p>2.2 各省市的参股并购分析</p> <p>2.3 各行业的参股并购分析</p> <p>第三章 重点公司及参股并购案例</p> <p>3.1 2008Q3 和 2007Q3 的主要参股并购公司</p> <p>3.2 2008Q3 的主要参股并购案例分析</p> <p>3.2.1 中国石油以 68.8 亿元收购太阳世界</p> <p>3.2.2 中海集运以 26 亿元收购中海码头</p> <p>3.2.3 葛洲坝 16 亿元参股沪汉蓉铁路湖北公司</p> <p>3.2.4 中化国际以 13.4 亿元收购新加坡 GMG Global</p> <p>3.2.5 中联重科以 17 亿元收购 CIFA</p> <p>3.2.6 王府井以 10.6 亿元收购王府井大厦有限公司 55% 股权</p> <p>3.2.7 紫金矿业以 8.6 亿元收购威斯特铜业</p> <p>3.2.8 兰花科创以 8.2 亿元收购山西山阴口前煤业有限公司</p> <p>3.2.9 深圳能源以 6.2 亿元收购南山热电</p>
部分图表目录	<p>2007Q1 至 2008Q3 参股并购金额季度走势图</p> <p>2008-01 至 2008-09 参股并购金额月度走势图</p> <p>2008 年 1-9 月投资笔数和单笔平均投资额走势图</p> <p>2001 至 2008 参股并购金额年度走势图</p> <p>2008Q3 参股并购投资项目排名(前 20 名)</p> <p>2008Q3 中国上市公司参股并购项目统计(按地区)</p> <p>2007Q3 中国上市公司参股并购项目统计(按地区)</p> <p>2008-01 至 2008-09 中国上市公司参股并购项目统计(按地区)</p> <p>2001 至 2008 中国上市公司参股并购项目统计(按地区)</p> <p>2008Q3 中国上市公司参股并购项目统计(前 10 名省市)</p> <p>2007Q3 中国上市公司参股并购项目统计(前 10 名省市)</p> <p>2008-01 至 2008-09 中国上市公司参股并购项目统计(按省市)</p> <p>2001 至 2008 中国上市公司参股并购项目统计(按省市)</p> <p>2008Q3 中国上市公司参股并购项目统计(按细分行业)</p> <p>2007Q3 中国上市公司参股并购项目统计(按细分行业)</p> <p>2008-01 至 2008-09 中国上市公司参股并购项目统计(前 10 名行业)</p> <p>2001 至 2008 中国上市公司参股并购项目统计(前 10 名行业)</p> <p>2008Q3 中国上市公司参股并购项目统计(前 10 名公司)</p> <p>2007Q3 中国上市公司参股并购项目统计(前 10 名公司)</p> <p>2008-01 至 2008-09 中国上市公司参股并购项目统计(前 10 名公司)</p> <p>2001 至 2008 中国上市公司参股并购项目统计(前 10 名公司)</p> <p>葛洲坝参股并购项目表</p> <p>中化国际参股并购项目表</p>

	中联重科参股并购项目表 王府井参股并购项目表 兰花科创参股并购项目表 深圳能源参股并购项目表
--	---

如何申请购买报告

- 1, 请填写《研究报告订购协议》(http://www.pday.com.cn/research/pday_report.doc), 注明单位名称、联系人、联系办法(含传真和邮件)、申请报告名称, 然后签字盖章后传真到: 86-10-82601570。
- 2, 研究中心在签订协议后, 将回复传真给您。
- 3, 会员或客户按照签订的协议汇款到以下帐户:
开户行: 交通银行世纪城支行 帐号: 110060668012015061217
户名: 北京水清木华科技有限公司
- 4, 研究中心在收到会员或客户汇款凭证的传真确认后, 按时提供信息服务资料或研究报告的文档。

电话: 86-10-82601561、82601562、82601563 传真: 86-10-82601570

Title	Quarterly M&A and Share Participation Report of China Stock Listed Companies, 3Q 2008	Pages	35																			
Price	PDF USD \$ 899 Hard Copy USD \$ 799 Enterprisewide USD \$ 1,299	Release Date	Oct/2008																			
Abstract	<p>The data of this report is sourced from ReportKing, a database of investment projects regarding china stock listed companies, which collects more than 40,000 pieces information of investment project happened from 2000 to 1H 2008, providing the project details like investment region, investment purpose, target industry, players, planned capital etc.</p> <p>In 3Q 2008, 184 activities of M & A and share participation regarding china stock listed companies were revealed, down 7.1% than the same period of 2007, the total value of those 184 activities was CNY 29.306 billion, up 156.7% than the same period of 2007</p>																					
<p>Total Value of M & A and Share Participation Activities regarding China Stock Listed Companies according to Industry , Jan.-Sep. 2008</p> <p>Unit: CNY million</p> <table border="1"> <thead> <tr> <th>Industry</th> <th>Total Value (CNY million)</th> </tr> </thead> <tbody> <tr> <td>non-delivery vehicle equipment</td> <td>2,285</td> </tr> <tr> <td>port</td> <td>2,625</td> </tr> <tr> <td>bank</td> <td>2,882</td> </tr> <tr> <td>asset management</td> <td>2,996</td> </tr> <tr> <td>non-ferrous metal smelting</td> <td>4,175</td> </tr> <tr> <td>power</td> <td>4,193</td> </tr> <tr> <td>real estate</td> <td>6,787</td> </tr> <tr> <td>oil drilling</td> <td>6,878</td> </tr> <tr> <td>coal & mining</td> <td>9,800</td> </tr> </tbody> </table> <p>Source: ReportKing.cn</p> <p>The five biggest activities took place in 3Q 2008 were as follows:</p>			Industry	Total Value (CNY million)	non-delivery vehicle equipment	2,285	port	2,625	bank	2,882	asset management	2,996	non-ferrous metal smelting	4,175	power	4,193	real estate	6,787	oil drilling	6,878	coal & mining	9,800
Industry	Total Value (CNY million)																					
non-delivery vehicle equipment	2,285																					
port	2,625																					
bank	2,882																					
asset management	2,996																					
non-ferrous metal smelting	4,175																					
power	4,193																					
real estate	6,787																					
oil drilling	6,878																					
coal & mining	9,800																					

	<ul style="list-style-type: none"> ● CNPC acquires Sun World Co., Ltd with a cost of CNY 6.88 billion; ● China Shipping Container Lines Co., Ltd. (CSCL) acquires China Shipping Terminal Development Co., Ltd with a cost of CNY 2.6 billion; ● Zoomlion Heavy Industry Science & Technology Development Co., Ltd acquires CIFA with a cost of CNY1.06 billion. ● Gezhouba Corporation purchases share of Hu Han Rong Railway Hubei Co., Ltd. With a cost of CNY1.6 billion; ● SINOCHM International Corporation acquires Singapore GMG Global Ltd with a cost of CNY1.34 billion;
Contents	<p>Research Background</p> <p>1 Data Source 2 Regional Measure 3 Measure of the Investment Purpose 4 Industrial Measure</p> <p>1. General Analysis and Main Conclusions</p> <p>2. Analysis of M & A and Share Participation Activities</p> <p>2.1 According to Region 2.2 According to Province and City 2.3 According to Industry</p> <p>3. Cases Study</p> <p>3.1 Key Players in 3Q2007 and 3Q2008 3.2 Cases in 3Q 2008</p> <p>3.2.1 CNPC Acquires Sun World Co., Ltd.</p> <p>3.2.2 China Shipping Container Lines Co., Ltd. (CSCL) Acquires China Shipping Terminal Development Co., Ltd.</p> <p>3.2.3 Gezhouba Corporation purchase share of Hu Han Rong Railway Hubei Co., Ltd.</p> <p>3.2.4 SINOCHM International Corporation Purchased Singapore GMG Global Ltd</p> <p>3.2.5 Zoomlion Heavy Industry Science &T echnology Development Co., Ltd Acquires CIFA</p> <p>3.2.6 Wangfujing Group Acquires Wangfujing Plaza Co., Ltd.</p> <p>3.2.7 Zijin Mining Group Co., Ltd. Acquires Qinghai West Copper Industry Co., Ltd.</p> <p>3.2.8 Shanxi Lanhua Si-Tech Venture Co., Ltd Acquires Shanxi Shanyinkou Previous Coal Co., Ltd.</p> <p>3.2.9 Shenzhen Energy Co., Ltd Acquires Shenzhen Nanshan Power Co., Ltd.</p>

Selected Charts	<p>Quarterly Value of M & A and Share Participation Activities, 1Q2007-3Q2008</p> <p>Monthly Value of M & A and Share Participation Activities, Jan. -Sep. 2008</p> <p>Number of Activity and Average Value, Jan.-Sep. 2008</p> <p>Annual Value of M & A and Share Participation Activities, 2001-2008</p> <p>Top 20 M & A and Share Participation Activities, 3Q2008</p> <p>Number of M & A and Share Participation Activities according to Region, 3Q2008</p> <p>Number of M & A and Share Participation Activities according to Region, 3Q2007</p> <p>Number of M & A and Share Participation Activities according to Region, Jan.-Sep. 2008</p> <p>Number of M & A and Share Participation Activities according to Region, 2001-2008</p> <p>Top 10 Provinces according to number of M & A and Share Participation Activities, 3Q2008</p> <p>Top 10 Provinces according to number of M & A and Share Participation Activities, 3Q2007</p> <p>Number of M & A and Share Participation Activities according to Province, Jan.-Sep. 2008</p> <p>Number of M & A and Share Participation Activities according to Province, 2001-2008</p> <p>Number of M & A and Share Participation Activities according to Industry, 3Q2008</p> <p>Number of M & A and Share Participation Activities according to Industry, 3Q2007</p> <p>Top 10 Industries according to number of M & A and Share Participation Activities, Jan.-Sep.2008</p> <p>Top 10 Industries according to number of M & A and Share Participation Activities, 2001-2008</p> <p>Top 10 Listed Companies according to number of M & A and Share Participation Activities, 3Q2008</p> <p>Top 10 Listed Companies according to number of M & A and Share Participation Activities, 3Q2007</p> <p>Top 10 Listed Companies according to number of M & A and Share Participation Activities, Jan.-Sep.2008</p> <p>Top 10 Listed Companies according to number of M & A and Share Participation Activities, 2001-2008</p> <p>M & A and Share Participation Activities of Gezhouba Corporation</p> <p>M & A and Share Participation Activities of SINOCHEM International Corporation</p> <p>M & A and Share Participation Activities of Zoomlion Heavy Industry Science & Technology Development Co., Ltd.</p> <p>M & A and Share Participation Activities of Wangfujing Group</p> <p>M & A and Share Participation Activities of Shanxi Lanhua Si-Tech Venture Co., Ltd.</p> <p>M & A and Share Participation Activities of Shenzhen Energy Co., Ltd.</p>